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Vaste Kamer Commissie Economische Zaken 

Postbus 20018 

2500 EA  DEN HAAG 

 

Putten, 20 juni 2016 

Kenmerk: K3938 

 

Betreft: Inbreng NMV voor Rondetafelgesprek op 29 juni 2016 over weidegang bij koeien 

 

Geachte Kamerleden, 

 

Namens de Nederlandse Melkveehouders Vakbond (NMV) wil ik u allereerst bedanken voor deze 

uitnodiging om deel te nemen aan dit rondetafelgesprek over weidegang bij koeien en de mogelijkheid 

een reactie te geven op de Initiatiefnota van de Kamerleden Van Gerven, Grashoff en Koser Kaya. De 

NMV heeft kennis genomen van deze Initiatiefnota en van de reactie van staatssecretaris van Dam 

hierop. 

Maatregelen 

In algemene zin wil de NMV opmerken dat deze initiatiefnota deel uitmaakt van een lange reeks van 

maatregelen die de Nederlandse melkveehouderij worden opgelegd zonder dat daar een gedegen 

onderbouwde visie aan ten grondslag ligt. Op dit moment wordt door de politiek snel gereageerd op 

‘emotie’ en maatregelen voorgesteld die niet verder komen dan ‘symptoombestrijding’. 

Melkveehouders worden geconfronteerd met een warboel aan, soms zelfs tegenstrijdige, maatregelen 

die niet meer uitvoerbaar zijn. De NMV zou graag zien dat een breed gedragen, wetenschappelijk 

onderbouwde toekomstvisie voor de Nederlandse melkveehouderij wordt ontwikkeld, met een ‘stip op 

de horizon’ waar zowel melkveehouders als de ketenorganisaties zich op kunnen richten. 

Eigen keuze 

In de voorgesteld initiatiefnota wordt opgemerkt dat weidegang voor melkveebedrijven uitsluitend 

voordelen heeft en beter is voor de gezondheid en het welzijn van de koeien. De NMV kan dit niet 

onderschrijven. Iedere melkveehouder heeft op zijn bedrijf oog voor het welzijn van de dieren en 

probeert het beste resultaat te behalen. Echter, ieder melkveebedrijf is uniek met steeds andere 

omstandigheden. Iedere boer doet wat voor zijn bedrijf het beste uitkomt en maakt op basis van zijn 

eigen situatie een keuze voor weidegang of opstallen. De voordelen van weidegang gaan lang niet 

voor ieder bedrijf op. 

Dierenwelzijn 

Weidegang vraagt niet alleen veel kennis en kunde van de melkveehouder, maar ook de 

omstandigheden moeten meewerken. Hierbij kunt u denken aan het weer of de gesteldheid van de 

bodem waar de melkveehouder zelf niet veel aan kan veranderen. U kunt zich vast wel voorstellen dat 

koeien na een lange periode van regen niet graag in een modderige wei verblijven. Hetzelfde geldt 

tijdens een periode van heet en zonnig weer. Weidegang is lang niet altijd de meest diervriendelijke 

oplossing en kan onder bepaalde omstandigheden ook stress en lijden veroorzaken. Moderne stallen 

zijn zo ingericht dat de dieren daar goed kunnen verblijven en hun natuurlijk gedrag vertonen. 

Milieu 

In de initiatiefnota wordt gesteld dat weidegang een positief effect heeft op het milieu door een 

verminderde uitstoot van broeikasgassen en ammoniakemissie. Tegelijkertijd wordt erkend dat op 
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andere milieugebieden de resultaten soms positief en dan weer negatief zijn. Juist bij opstallen zijn er 

technische mogelijkheden om de emissies terug te dringen. Hierbij kan men denken aan het Aeromix-

systeem waarbij mest ‘natuurlijk’ wordt gehouden door continu te beluchten. Hierdoor vindt er een 

aerobe omzetting plaats (met zuurstof) en geen anaerobe (verrotting, waardoor juist meer emissie 

ontstaat). Weidegang is zeker niet de enige ‘oplossing’ voor het emissie-probleem. 

Economisch 

De NMV is het absoluut niet eens met de stelling in de initiatiefnota dat weidegang een hogere prijs bij 

de melkfabriek oplevert. Dit is zeker niet bij alle melkfabrieken het geval. Ook de conclusie dat 

weidegang meer inkomsten voor de boer oplevert gaat echt niet in alle gevallen op. 

De NMV is het wel eens met de initiatiefnemers dat weidegang een financiële plus verdient, juist 

vanwege het maatschappelijk belang. Een (kostendekkende) financiële vergoeding voor weidegang 

kan een melkveehouder zeker stimuleren om te kiezen voor weidegang. Deze vergoeding moet dan 

wel uit de markt komen en niet, zoals nu, via een herverdeling van het melkgeld. En dan nog zal het 

niet voor ieder bedrijf, onder alle omstandigheden mogelijk zijn de koeien te weiden. De NMV vindt dat 

dat een afweging moet zijn en blijven, die iedere melkveehouder voor zijn eigen bedrijf zal maken. 

Verruiming 

Op dit moment is het zo dat een melkveehouder die weidt minder bemesting mag toepassen. In 

sommige gevallen kan beweiding juist nadelig uitvallen in de algehele bedrijfsvoering. Dit kan 

opgevangen worden door ruimere mestplaatsingsnormen toe te staan bij beweiding. Ook dit kan een 

manier zijn om weidegang te stimuleren.  

Convenant 

De NMV onderschrijft heus het belang van weidegang. De NMV is niet voor niets één van de 

ondertekenaars van het Convenant Weidegang en draagt zo bij aan het stimuleren van weidegang 

onder haar leden. De bij dit Convenant aangesloten organisaties nemen ieder hun 

verantwoordelijkheid om bij te dragen aan het gezamenlijke doel; meer weidegang. Een verplichting 

door weidegang op te nemen in de Wet Dieren zoals in de initiatiefnota wordt voorgesteld, gaat de 

NMV absoluut te ver. 

Wet Dieren 

De initiatiefnemers willen met hun voorstel de trend naar opstallen en schaalvergroting in de 

melkveehouderij keren. Zij willen weidegang opnemen in de wet Dieren. Zij verwijzen hierbij weliswaar 

naar Europese regelgeving, maar een verplichting die alleen geldt voor Nederlandse melkveehouders, 

verkleint aanzienlijk het ‘level playing field’ op Europees niveau. Producten uit andere Europese 

landen, waar de verplichting tot weidegang niet geldt, kunnen nog steeds ongelimiteerd worden 

ingevoerd en verkocht. 

Toekomstvisie 

Een breed gedragen, allesomvattende toekomstvisie voor de melkveehouderij biedt hier uitkomst. Als 

de maatschappij vindt dat producten op een bepaalde manier moeten worden geproduceerd moeten 

boeren de kans krijgen daarop in te spelen en als ondernemer hun bedrijfsvoering daarop aan te 

passen. Dit kan niet van de ene op de andere dag. Nu worden melkveehouders geconfronteerd met 

de ene maatregel op de andere. Ingrijpende investeringen moeten worden gedaan zonder enige 

verbetering van het economisch perspectief. Dit is geen wenselijke situatie. 

De Nederlandse melkveehouderij is een sector om trots op te zijn! De export van onze producten is 

belangrijk voor de economie van ons land. Toon uw waardering, ook naar de primaire producent. 
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Conclusie 

De NMV onderschrijft het uitgangspunt van de staatssecretaris; een combinatie van stimuleren vanuit 

de sector zelf en ondersteuning vanuit de overheid zal het beoogde resultaat, meer weidegang, met 

de minste kosten en inspanning kunnen realiseren. 

Hartelijk dank voor uw uitnodiging en aandacht. 

 

 

Irene van der Sar-Bouwmeester 

Secretaris Nederlandse Melkveehouders Vakbond 

 


